
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 7/2018 konaného dne 6. září 2018 
 
Přítomni: 

1. Maděra Jiří 8. Fabeš Roman 

2. Máca Stanislav 9. Herbrych Josef (místopředseda) 

3. Kovanda Bohumil 10. Pátek Radek 

4. Kobrlová Bohumila (předsedkyně) 11. Bičík Lukáš 

5. Šimečková Eva 12. Koutníková Miroslava 

6. Švec Pavel 13. Matula Josef 

7. Ptáček Jaroslav 14. Ubr Kamil (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Vítková Věra 2. Křivánek Roman 
 
Hosté: 

1. Hadravová Jana (OŠMS) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Organizační zajištění školního roku 2018/2019; 

5. Informace o průběhu konkurzních řízení na místa ředitelů škol a školských zařízení kraje; 

6. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2019; 

7. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech; 

8. Diskuze a různé; 

9. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání ve vybraných 

oborech; 
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4. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

5. Organizační zajištění školního roku 2018/2019; 

6. Informace o průběhu konkurzních řízení na místa ředitelů škol a školských zařízení kraje; 

7. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2019; 

8. Diskuze a různé; 

9. Závěr. 

Takto upravený návrh programu byl 12 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 12 hlasy schválen. 
 

3. Diskuse o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání 
ve vybraných oborech 

Jana Hadravová pohovořila o spolupráci Kraje Vysočina a firem v regionu na zajištění vzdělávání 
ve vybraných oborech. Mezi největší projekt se řadí projekt s firmou Bosch Diesel, s.r.o. Jihlava – 
spolupráce s firmou a krajem probíhá více jak 11 let. Firma dlouhodobě podporuje středoškolské 
centrum technického vzdělávání v Jihlavě. Žáci zde mohou získat firemní stipendium. Nejstarším 
společným projektem kraje a této firmy je „Merkur do škol“, byly zakoupeny stavebnice do 
vybraných základních škol a pro práci se stavebnicí byla vytvořena metodika. Prioritním cílem 
projektu je podpora technické tvořivosti v základních školách a motivace žáků základních škol 
k práci s konstrukční stavebnicí. Projekt je doplněn soutěží „Stavíme z Merkuru“, pro vítěze jsou 
připraveny stavebnice Merkur a tablety. Další projekt, který firma podpořila, je používání 
stavebnice „ROTO z Vysočiny“. Tyto stavebnice daroval Kraj Vysočina letos již počtvrté každému 
prvňáčkovi v regionu. Také na tyto stavebnice navazuje soutěž pro žáky 1. – 3. tříd ZŠ s názvem 
„Stavíme ze stavebnice „ROTO“, vítězná třída je odměněna většinou zajímavým naučně 
poznávacím výletem. V letošním roce firma podpořila nový projekt „LEGO Mindstorms“. Projekt je 
zaměřen na podporu zájmu o programování a o technické obory. Na Střední škole průmyslové, 
technické a automobilní v Jihlavě firma podpořila postavení dvou elektrických vozidel. 
 

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 18/2018, č. 19/2018, č. 20/2018, 21/2018, 22/2018, 23/2018 a 
24/2018 konaných v období od 12. 6. do 4. 9. 2018. Podrobnější informace o projednávaných 
materiálech lze získat na: http://www.kr-vysocina.cz/2017/ds-303558/p1=86249 
 
Bohumil Kovanda vznesl dotaz na bod z RK č. 19/2018 „Poskytnutí prostředků na pokrytí nákladů 
spojených se sloučením dětských domovů zřizovaných Krajem Vysočina - návrh na provedení 
rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu“. Kamil Ubr odpověděl, že materiál 
řeší návrh na poskytnutí prostředků Dětskému domovu, Jemnice, Třešňová 748 (dále také "dětský 
domov") na zajištění sjednocení ICT systémů obou slučovaných domovů a dovybavení ICT 
technologiemi pracoviště v Budkově tak, aby byly zajištěny jednotné a požadované provozní a 
pracovní podmínky pro umístěné děti a pro všechny zaměstnance dětského domova. Usnesením 
Zastupitelstva Kraje Vysočina ze dne 27. 3. 2018 č. 0362/02/2018/ZK bylo rozhodnuto sloučit ke 
dni 1. 7. 2018 Dětský domov, Jemnice, Třešňová 748 a Dětský domov, Budkov 1. Nástupnická 
organizace, Dětský domov, Jemnice, Třešňová 748, bude zajišťovat pořízení potřebné výpočetní 
techniky. Dále vznesl dotaz na bod z RK č. 20/2018 „Návrh na rozpočtové opatření na kapitole 
Školství, mládeže a sportu - dofinancování projektu „Multifunkční hrací stůl“ realizovaného Střední 
průmyslovou školou a Středním odborným učilištěm Pelhřimov“. Kamil Ubr odpověděl, že materiál 
řeší žádost o dofinancování projektu s názvem „Multifunkční hrací stůl“, kterou 21. června 2018 
podala Střední průmyslová škola a Střední odborné učiliště Pelhřimov. Jde o projekt podpořený 
Česko-německým fondem budoucnosti. Škola žádá o finanční příspěvek ve výši 10 530 Kč na 
pokrytí nákladů na ubytování a stravné pro 1 učitele během mobility. 
 
Během jednání se dostavila členka výboru Eva Šimečková. 
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Usnesení 11/07/2018/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

5. Organizační zajištění školního roku 2018/2019 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál “Organizace školního roku v základních školách, 
středních školách, základních uměleckých školách a konzervatořích. 
 
Z jednání odešel člen výboru Jaroslav Ptáček. 
 

6. Informace o průběhu konkurzních řízení na místa ředitelů škol a školských zařízení 
kraje 

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Lukáš Bičík vznesl dotaz na počty přihlášených. 
Kamil Ubr odpověděl, že u konkursního řízení na vedoucí pracovní místo ředitelky/ředitele VOŠ a 
SŠ veterinární, zemědělské a zdravotnické Třebíč bylo celkem zaevidováno 5 přihlášek, u 
konkursního řízení na vedoucí pracovní místo ředitelky/ředitele ZŠ a PrŚ, U Trojice 2104, 
Havlíčkův Brod pozici byly celkem zaevidovány dvě přihlášky, u konkursního řízení na vedoucí 
pracovní místo ředitelky/ředitele Akademie – VOŠ, Gymnázia a SOŠ uměleckoprůmyslové Světlá 
nad Sázavou byla zaevidována jedna přihláška, u konkursního řízení na vedoucí pracovní místo 
ředitelky/ředitele SPŠ stavební akademika Stanislava Bechyně, Havlíčkův Brod, Jihlavská 628 byla 
zaevidována jedna přihláška a u konkursního řízení na vedoucí pracovní místo ředitelky/ředitele 
ZŠ Pelhřimov, Komenského 1326 byly zaevidovány dvě přihlášky. Bohumil Kovanda vznesl dotaz, 
zda kraj uvažuje o převzetí základních škol. Kamil Ubr odpověděl, že perspektivně je takový směr 
formulován v Dlouhodobém záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje Vysočina, ale 
v současné době tato problematika není v jednání. 
 
Z jednání odešel člen výboru Lukáš Bičík. 
 

7. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2019 
Kamil Ubr informoval členy výboru. Vzhledem k zavádění nového způsobu financování školství 
OŠMS předkládá pravidla opět po dvou letech k projednání. Následně každá škola obdrží přehled 
oborů s max. počtem tříd, příp. žáků. 
 
Usnesení 12/07/2018/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal 
pravidla pro přijímací řízení do středních škol v roce 2019. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

8. Diskuze a různé 
Jiří Maděra poděkoval za spolupráci Projektové kanceláři Kraje Vysočina, p.o. Dále členové výboru 
vyslovili poděkování Romanu Křivánkovi za přípravu výjezdního zasedání. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. října 2018 od 14:30 hodin v sídle Krajského 
úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 

9. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
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RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 7. září 2018. 


